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Bolt

Az Északi Épületben található boltunk szerződését felmondani kényszerültünk az ELTE Egyetemi

Szolgáltatásszervező Kft.-vel. Ennek okai különbözőek, alapvetően a Kft. végelszámolása volt a fő

probléma.  Ezután  az  önkormányzatnál  is  bejelentettük  a  bolt  megszűnését  így  jelenleg  nem

rendelkezünk  árusítási  engedéllyel.  Erre  az  elmúlt  évben  folyamatosan  megoldást  kerestünk,

jelenleg beüzemelés alatt áll a webshopunk, amely várhatóan már novemberben elindul. A technikai

háttér teljes mértékben elkészült, már csak a jogszabályi környezettel való összehangolás van hátra.

Előkészítők

A 2013/2014-es tanévben az előkészítők az elmúlt évekhez hasonlóan nagyobb probléma nélkül,

rendben  lezajlottak.  A  szokásosnál  több  támogatási  pályázat  érkezett,  minden  pályázatot

támogattunk, amely megfelelt a követelményeknek, több esetben biztosítottunk teljesen ingyenes

részvételi lehetőséget. Ebben a tanévben az előkészítők népszerűsége nagyon megnőtt, több mint

kétszer annyi jelentkezőnk van, mint a tavalyi éves előkészítőkre. Biológiából 4, történelemből és

kémiából 2-2 csoportot is indítottunk, illetve minden csoportunk teljesen betelt, számos jelentkezőt

már nem tudtunk fogadni helyhiány miatt, illetve többeket átirányítottunk az ELTE előkészítőjére

(számos jelentkező egyébként hasonló módon tőlük érkezett hozzánk). Középszintű matematika és

emeltszintű földrajz előkészítő sajnos idén sem indult. Biológiából és informatikából új oktatóra is

szükség volt. Sajnos biológiából az egyik oktató nem vált be, az ő diákjait szétosztottuk a másik 4

csoport között, illetve pótalkalmat biztosítottunk a gördülékeny becsatlakozás érdekében. Jelenleg

zajlanak az előkészületek a féléves előkészítő beindítására. Az idei előjelentkezési akciónk nagyon

sikeres volt, ezért tervezzük a féléves előkészítőnk esetében is.

Pályázatok

A TÁMOP pályázatunk sikeresen lezárult, a helyszíni ellenőrzés is megtörtént, a projekt honlapja

továbbra is üzemel. Nagyon fontos eredményünknek tartjuk, hogy részt vettünk ebben a projektben,

ezzel  elősegítve,  hogy  a  projekt  honlapján  jelenleg  is  elérhető  kb.  50  elektronikus  jegyzet  és



tankönyv,  amelyet  az  elmúlt  években  írtak  az  ELTE  TTK  oktatói,  így  a  legfrissebb  szakmai

eredményeket  tartalmazzák.  A 2013.  évi  NEA szakmai  és  működési  pályázatunk  lezárult,  az

elszámolás  hiánypótlásának  utolsó  lépcsője  jelenleg  zajlik.  A 2014.  évben  sajnos  nem tudtunk

nyerni a NEA pályázatokon. Ezt kudarcként értékeljük, ugyanakkor reméljük, hogy a jövőben újra

sikeresek leszünk ezeken a pályázatokon. A középiskolai népszerűsítő programunk a TTK HÖK-kel

együttműködésben a szakmai pályázat lezárultát követően is folytatódott.

Rendezvények

Az elmúlt  tanévben  az  Alapítvány  a  TTK-s  hallgatói  közösség  meghatározó  szereplőjével  vált

rendezvények  terén.  Az  elmúlt  évekhez  hasonlóan  megszerveztük  az  5vös  5km-t  a  BEAC-cal

együttműködve. Jelenleg is szervezünk kisebb rendezvényeket,  amely folyamatos volt az elmúlt

tanévben is. A 2013/2014-es tanévben számos rendezvényt megszerveztünk, amelyek másképpen

nem valósultak meg. A gólyahajót idén már ötödször rendeztük meg, a 2013-as és az idei is jól

sikerült, de a résztvevők száma valamivel elmaradt a maximális lehetségestől. A tavalyi tanévben

legnagyobb rendezvényeink a gólyabál, a Lágymányosi Eötvös Napok és 3 TTK-s gólyatábor volt.

A szervezés minden esetben problémamentes volt, legalábbis eddig nem kaptunk ezzel ellentétes

visszajelzést,  illetve  a  törvényi  feltételeknek  minden  esetben  megfeleltünk,  a  LEN  esetében  a

katasztrófavédelem helyszíni ellenőrzése is sikeresen lezajlott.

Humán erőforrások

Tavaly Szabó Judit helyett Csécsi Dávid vette át a gazdasági irodavezető munkakörét. Mindkettejük

esetében tanulmányi okok álltak a szerződés megszüntetése esetében. Önkéntesként Judit távozása

után  is  segítette  az  Alapítvány TÁMOP-pal  kapcsolatos  munkáját.  Dávid  júniusi  távozása  után

anyagi  okokból nem vettünk fel  új  alkalmazottat,  mi illetve a többi önkéntesünk végeztük el  a

legfontosabb gazdasági feladatokat. Októberben került újra betöltésre a munkakör, ezúttal Csutka

Boglárka személyében találtunk új „gazdaságisra”. 

Az  Alapítvány  egyetlen  teljes  állású  alkalmazottja  Subosits  Judit  szintén  júniusban  váltott

munkahelyet. Judit volt legrégebb óta az Alapítvány kötelékében. Távozásakor oktatásszervező és

ügyfélszolgálati  munkatárs  is  volt.  Az  ő  állását  szintén  nem  töltöttük  be  augusztusig.  Judittól

nagyon sok segítséget kaptunk az új munkatárs betanításához, illetve az állásinterjúkon is részt vett,



szakmai tapasztalataival segítve minket. Az Alapítvány hallgatói jellegéből adódóan gyakoriak a

személyi változások, ugyanakkor mindhárom váltás esetben valódi közös megegyezésen alapuló

munkaviszony-megszüntetésről volt szó.

Csécsi  Dávid  alkalmazásáig,  illetve  Marton  Judit  az  egész  tavalyi  tanévben  önkéntesként

tevékenykedett nálunk. A nyári munkát három állandó önkéntes segítette, Tóth Szilvia, Varga Éva és

Mester  Máté.  Az  ő  munkájuk  nagyban  hozzájárult  az  Alapítvány  anyagi  helyzetének

stabilizációjához,  Szilvia  gyakorlatilag  teljes  munkaidőben  látta  el  az  ügyfélszolgálati  munkát.

Alkalmanként segítséget kaptunk Lukács Károlytól is, aki a továbbiakban is felajánlotta segítségét.

Egyes projektjeinknek éves szinten 100 feletti önkéntes dolgozott. Ők sok esetben a TTK HÖK

tisztségviselői,  illetve  a  legtöbb  esetben  a  TTK  HÖK  segítségével  toborzott  TTK-s  hallgatók,

nagyon sokan mentorok.

Pénzügyi helyzet

2013 nyarán az Alapítvány az elmúlt évek során először megőrizte stabil anyagi helyzetét. Ennek

köszönhetően a szeptemberben zökkenőmentes volt a tanév kezdése. A tanév során voltak kisebb

likviditási problémáink, de alapvetően megőriztük stabilitásunkat. Az idei nyáron sajnos kevésbé

volt stabil a helyzetünk, folyamatosan likviditási problémákkal küzdöttünk, amelyek nyár végére

megoldódtak. Jelenlegi pénzügyi helyzetünk az elmúlt éveknél sokkal jobb, reményeink szerint az

Alapítványi célokra fordított kiadásokat növelni tudjuk és a likviditási problémáink többször nem

fognak  jelentkezni.  Nincsen  kifizetetlen  számlánk  és  rendelkezünk  akkora  tőkével,  amely

segítségével január végéig az összes kiadásunkat fedezni tudjuk, akkor is, ha addig egyáltalán nem

lesz több bevételünk, ilyenre az elmúlt években sosem volt példa. Mind a 2012. évi, mind a 2013.

évi személyi jövedelemadó 1% felajánlások mértéke elérte a 600.000 Ft-ot, ezzel azok között a civil

szervezetek közül, akiknek ajánlottak fel valamilyen összeget az élvonalban szereplünk (felső 5-

6%), ez azért is fontos, mert ez az egyik olyan mutató (társadalmi támogatottság), ami alapján a

közhasznúság megítélésre kerül.

Záró gondolatok

Az  ELTE  TTK  Hallgatói  Alapítványban  2012-ben  Hermán  Dániellel  meghatározott  céljaink



tekintetében az elmúlt időszak hatalmas előrelépést jelentett. A bolt elvesztésén kívül más fontos

negatívumot nem tudunk az elmúlt tanévből. Ez azonban úgy vélem, hogy nem volt jelentős ár az

önkéntesek  ugrásszerű  növekedése,  a  hiánypótló  szolgáltatások  beindítása  (elsősorban  a

rendezvényszervezés terén)  és az előkészítő megtartása,  sőt  fejlődése ellenében. Jelenleg fontos

projekt az új civil törvény miatt szükségessé vált szabályzati reform befejezése, amelyről a TTK

HÖK  Küldöttgyűlése  már  döntött,  jelenleg  a  bírósági  bejegyzés  zajlik.   Bármilyen  kérdést,

véleményt örömmel veszünk.

Vukova Gorica; Budapest, 2014. november 2.
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